

Referat til skolebestyrelsesmøde 11. november 2025

07. november 2025

Møde dato	Mødested	møde nr.
11.11.2025	Lokale 48	3 25/26
Møde tidspunkt	Forplejning	
Kl. 16:30-19:30	Sandwich	
Mødeleder / referent	Afbud	
Rune Venborg / Jakob Andersen	Mette, Louise, Sara, Søren,	

Deltagere

Forældrevalgte: Rune Venborg, Lars Roost, Sara Lucas, Jan Holm Kaack, Louise Juhl Lauritzen, Jonas Wulff Vesterbye, Christina Bro Nielsen

Inviterede Suppleanter: Søren Larsen

Medarbejderrepræsentanter: Mette Eland, Bitten Pave

Elevrepræsentanter: Sara Bach Nielsen, Caroline Eskelund

Skoleleder: Jesper Dyrbjerg Strøager

Viceskoleleder: Jakob Andersen

Bemærkninger

Bilag: Udkast inklusionsprincip

Dagsorden og referat

1. Godkendelse af dagsorden
 - a. Herunder punkter til eventuelt
 - i. Dagsorden er godkendt.
2. Faste punkter - Nyt fra:
 - a. Formand/næstformand
 - i. Forældrehenvendelse – konfirmation
 1. Skolebestyrelsen retter henvendelse til kirken for at gøre det muligt for forældre at kunne vælge en anden kirke til konfirmation.

2. Det er udenfor skolens område at kunne løse problemet med at det ikke længere er muligt at vælge en nabokirke til konfirmationsforberedelse. Skolebestyrelsen vil derfor rette henvendelse til provstiet for at få svar på hvordan den tidligere ordning med at kunne tilvælge en nabokirke kan genindføres.
- ii.
 - iii.
- b. Skolen
- i. Personale, økonomi og omstruktureringer
 1. Langtidssygemeldinger giver et pres på vores vikarudgifter. Vi dækker derfor de fleste vikartimer gennem brug af ressourcer fra to-lærerordninger. Skolen er i overvejelse omkring en omstrukturering af ledelse og administration for at spare udgifter til løn. Der omstruktureres også på skolebiblioteket efter nytår hvor skolebibliotekarstillingen overtages internt.
 2. JS orienterer om økonomi. Der er bestilt nye skolemøbler til 2 klasser på mellemtrinnet og der planlægges med at udskifte skolemøbler i de sidste klasser, der har de gamle møbler, i løbet af næste budgetår.
 - ii. Læringsmiljøer – status på ansøgning
 1. Der er sendt 2 ansøgninger afsted her 1.11.25. Der søges puljemidler til inkluderende læringsmiljøer og nye faglokaler. Det er hensigten at vi med de nye læringsmiljøer kan få bedre muligheder for projektbaseret læring, praksisfaglighed og flere deltagelsesmuligheder for vores elever i de praktiske og kreative fag.
 - iii. Vikardækning 3. kvartal
 1. JS orienterer om vikarforbrug år til dato. Bestyrelsen ønsker fremadrettet en oversigt over hvor skolen ligger i ft. Landsgennemsnittet og hvilke 2-3 faktorer der er mest medvirkende til vikarforbruget.
 2. Der ligger kvalificerede vikarplaner når lærere er fraværende.
- c. Elevrådet
- i. 9. årgang har nu tilladelse til at forlade skolen i frikvartererne. Det er indtil videre gået rigtig godt. Der evalueres i januar 26.
- d. Medarbejderne
- i. 8. årgang har været på tur til Tjekket med Erasmus+. Turen gik rigtig godt. Edison-kommunefinaler med 6. årgang. Vi gik desværre ikke videre til

landsfinalerne, men der var god læring indenfor innovation og
entreprenørskab.

- ii. Læringskonferencer for alle klasser. Her kigger vi på dansk, matematik og
trivsel. Sprogindsats på baggrund af data. Erasmus+ akkreditering for de
næste 5 år er ansøgt.

3. Inklusionsprincip – udsat fra seneste møde

- a. Gennemgang og beslutninger vedr. nyt princip for inklusion
 - i. Jonas orienterer om baggrunden for princippet. Princippet drøftes.
Jonas vil tilføje en indledning og så vil princippet blive rundsendt til
bestyrelsen og efterfølgende blive godkendt.

4. Nedsættelse af arbejdsgruppe med fokus på tilsynsdata

- a. Drøftet. Forfølges ikke videre.

5. Drøftelse: Hvad vil vi have ud af et politisk samarbejde?

- a. Mange af politikerne ønsker at gøre brug af deres plads/tildeling af
skolebestyrelser.
 - i. Formandskabet skriver til den kommende politiker, som bliver tildelt skolen.
Der inviteres til et møde og en rundvisning. Formandskabet koordinerer med
ledelsen om dette.

6. Arbejdsgruppe til "opstart af grundfortælling"

- a. Jan, Lars og Jonas danner en arbejdsgruppe. Gruppen fremlægger forslag til
grundfortælling på bestyrelsesmødet d. 17.3.26.

7. Sygefravær/trivsel medarbejdere

- a. Ledelsen viser data som er behandlet i MED
 - i. Der er generelt at stabilt og lavt korttidsfravær
 - ii. Der ses en bekymrende stigende kurve i langtidsfravær – begrundet i
forskellige årsager

8. Skoleudviklingssamtalen foråret 2026 – med deltagelse af en rep. Fra SB

- a. Planlægning, involvering og valg af deltager.

- i. En repræsentant fra formandskabet inviteres med til skoleudviklingssamtalen. Der aftales med formandskabet hvem der skal deltage i foråret 2026. Det vil fremadrettet blive indført i årshjulet hvilke temaer der skal drøftes til skoleudviklingssamtalen. Det skal behandles på mødet 20.1.26.

9. Informationsmøde forud for høring på tildeling til specialområdet

- a. Møde den 12.11 17:00-18:30 – link sendt sammen med dagsorden

10. Evt.

11. Oplæsning og godkendelse af referatet

Planlagte møder

Mødedato	Formøde/dagsordensmøde
Tirsdag 20.01.26 kl. 16:30 - 19:30	12.01.26 07:30-08:30
Tirsdag 17.03.26 kl. 16:30 - 19:30	09.03.26 07:30-08:30
Tirsdag 12.05.26 kl. 16:30 - 19:30	04.05.26 07:30-08:30
Tirsdag 16.06.26 kl. 16:30 - 19:30	08.06.26 07:30-08:30
Orientering om specialmodel 12.11.25 17-18:30 online Brugernævnsmøde xx.xx.26 19:00-21:00 sted følger (sandsynligvis hele SB)	

Praktiske oplysninger:

- **Formand:** Rune Venborg
- **Næstformand:** Lars Roost
- **Forældrerepræsentanter i ansættelsesudvalg**
 - Jan
 - Rune
 - Lars
 - Jonas
- **Medarbejderrepræsentanter i ansættelsesudvalg**
 - Mette
 - Bitten
- **Kontaktpersoner til klasserne – besøg ved 1. forældremøde**
 - 0. Årgang: Lars
 - 1. Årgang: Jonas
 - 2. Årgang: Jan
 - 3. Årgang: Jan

- 4. Årgang: Lars / Jonas
- 5. Årgang: Christina
- 6. Årgang: Lotte
- 7. Årgang: Christina
- 8. Årgang: Lars
- 9. Årgang: Christina